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رئیس مجلــس با بیان اینکــه وزارت آموزش و 
پرورش طی ۲۰ سال گذشته بی ثبات ترین وزرا را 
داشته است، گفت: در چنین شرایطی چه انتظاری 
از ایــن وزارت داریم وقتــی حکمرانی و تعلیم و 
تربیت ایراد دارد و خواسته و ناخواسته با روند فعلی 
به آموزش و پــرورش ضربه زده ایم که باید آن را 

جبران کنیم.
به گزارش برنا، رئیس مجلس شورای اسلامی که صبح دیروز 
در هفتمین اجلاسیه کنگره ملی همفکری بسیج دانش آموزی 
که در محل مجلس سنا برگزار شد، ضمن تبریک هفته بسیج 
که حضور عاشقانه و عاقلانه همه اقشار ملت عزیز ایران است، 
گفت: به روح پرفتوح شهدا به ویژه 31 هزار شهید دانش آموز، 
دو هزار و 500 شــهید معلم که بی شک ستاره های درخشان 
یکایک دانش آموزان، معلمان، نسل فرهنگی و ملت  هستند، 

درود می فرستم.
 دوستان و محیط مدرسه در سنین دانش آموزی

 از خانواده اثرگذارتر است
رئیس مجلس شورای اسلامی در ادامه با بیان اینکه در دوران 
دفاع مقدس بیشترین شهید را دانش آموزان دادند، عنوان کرد: 
این توفیق را داشتم که از پشت میز دبیرستان در جبهه حضور 
پیدا کنم لذا با شوق و ذوق به این جلسه آمدم و روحیه نشاط و 
سرزندگی و دلسوزی را در نکاتی که مطرح شد، دیده و آن را 
موشکافانه می دانم.وی در ادامه با بیان اینکه تمام فکر و ذهنم 
از فضای جلسه به سال 5۶ و 5۷ رفت که پشت میز دبیرستان 
شهید آقا مصطفی خمینی مشهد بودم ، گفت: مشهدی ها این 
مدرسه را می شناسند و می دانند که حتی پیش از انقلاب نام آن 
عوض شدو اولین انجمن اسلامی پیش از انقلاب رسماً به نام 
وی مُهر داشت و بیانیه صادر می کرد و همه اینها قبل از پیروزی 
انقلاب در سال 5۷ بود.رئیس نهاد قانونگذاری کشورمان ادامه 

داد: مــن آن روزها را گذرانده ام و امروز به عنوان یک راوی و 
کسی که چهل و اندی ســال از آن روزهایش می گذرد و به 
عنوان یک پدر می گویم که بهترین دوران زندگی خود را سپری 
کنید و اطمینان دارم که حداکثر 15 سال دیگر همگی به این 
نکته می رسید که این دوره  زیباترین، حساس ترین و موثرترین 
بخش آینده شما را رقم خواهد زد لذا این دوره را فراموش نکنید.
وی در ادامه با بیان اینکه در این دوره سنی، شرایط احساسی 
بیش از شرایط عقلانی بر همه مستولی است، یادآور شد: به این 
موضوع توجه داشــته باشید که موثرترین دوره زندگی خود را 
می گذرانید، آن هم زندگی که ابعاد سیاسی، اجتماعی و فرهنگی 
شما را رقم می زند لذا مهم است که با چه دوستان و گروه هایی 
نشست و برخاست می کنید. همچنین معتقدم دوست و همراه 
در محیط مدرســه از خانواده اثرگذارتر است و علیرغم اینکه 

خانواده نیز مهم است اما در این مقطع طرز تفکر، همنشینی 
و رفت و آمدها موثرتر است.قالیباف در ادامه با اشاره به تأکید 
رهبــر معظم انقلاب بر جوانگرایی عنوان کرد: با این حال در 
طی 40 ساله بعد از انقلاب به صورت اساسی به جوانگرای و 
نوجوانگرایی پرداخته نشده است لذا شما باید عملکرد نامناسب 
در حوزه جوانگرایی را فراموش کنید و خود را دستم کم نگیرید 
و به سن پایین خود فکرنکنید.رئیس مجلس شورای اسلامی 
ادامه داد: زمانی که 20 ســال داشتم وقتی به فردی 50 ساله 
نگاه می کــردم، تصور می کردم نمی تواند کار طراحی انجام 
دهد و تصور می کردم هر کاری می توانسته، تاکنون انجام داده 
اســت، حتی در انتخاب افراد در جبهه، افراد 50 ساله را تمام 
شده محسوب می کردم در حالی که اکنون که 50 سالگی را 
گذرانده ایم، به فرد 20 ساله به گونه ای می نگریم که جوان و 

بی تجریه است و قدرت تصمیم گیری ندارد؛ لذا قصد دارم نگاه 
خود را در زمان های مختلف به گروه های سنی متفاوت بگویم.
وی در ادامه با اشاره به زمانی که فرماندهی نیروی انتظامی را 
بر عهده داشــت، اظهار کرد: آن زمان وارد یکی از ستادهای 
مهم ناجا شدم و دیدم جوانی را به نگهبانی آن گذاشته اند که به 
خود گفتم چگونه یک فرد کم سن و سال را به نگهبان جای 
حساسی گذاشته اند و با مسئول مربوطه تماس گرفتم و گفتم 
باید فردی در اینجا قرار گیرد که پخته تر باشد ؛ زمانی که تلفن را 
قطع کردم به خودم گفتم قالیباف! خیلی بی انصافی! مگر زمانی 
که در جبهه مسئولیت داشتی چند سال با این نگهبان اختلاف 
سنی داشتی؟ حداکثر دو سال. پس چرا آن روز به تو اعتماد شد 
و اکنون که خودت دست پروده همین انقلاب هستی به این 
جوان بی اعتمادی می کنی؟ لذا خودم را نبخشید من و تماس 
گرفتم و دستوری را که داده بودم لغو کردم که این موضوع در 
ذهنم ماند که باید به زن و مرد و جوان فرصت داده شود و ما 

مکلف هستیم ظرفیت های آنها را بالفعل کنیم.
 ۲۰ سال است که مدیریت باثباتی 

در وزارت آموزش و پرورش نداشته ایم
قالیباف با بیان اینکه باید به سنت های الهی ایمان و باور داشته 
باشیم و وعده خدا را صادقانه ببینیم، چنانچه آنها که در جنگ 
احزاب کنار پیامبر )ص( بودند از دشــمن نترسیده و با ایمان 
موجب پیروزی خود شدند، گفت: تعلیم، تربیت، تزکیه و مهارت 
آموزی آغاز کار است که بروز و ظهور آن از سن دانش آموزی 
است که باید به همه ابعاد اجتماعی و فرهنگی آن توجه شود. 
در حکمرانی و نظام آموزش و پرورش باید به نوگرایی، تحمل 
مخالف، افزایش ظرفیت ها، مــردم باوری و خودباوری توجه 
کنیم تا در مســیر تعلیم و تربیت انسان هایی باشیم که قرار 
است تمدن سازی کنند لذا همگرایی و کار جمعی خوب است 
و آموزش و پرورش پیشانی عقلانیت، نوسازی و انقلابی گری 

است که متأسفانه در این بخش دچار آسیب هستیم.
وی اضافه کرد: یک دهه قبل در جلسه مهم عمومی اشاره 
کردم که اگر روزی مسئولیتی داشته و در دولت اثرگذار باشم 
حتما تمشیت امور وزارت آموزش و پرورش را به صورت جزئی 
خودم پیگیری می کنم، اظهار کرد: معتقدم اگر یک دهه، این 
آموزش و پرورش با سند تحولی که برای آن پیش بینی شده 
ولی متأسفانه زمین مانده و همه ما مسئولان باید نسبت به آن 
پاسخگو باشیم،  ستون و اساس آموزش و پرورش، ساختمان 
مدرسه نیست بلکه معلمان هستند که اگر منزلت، معیشت و 
مهارت آنها افزایش یابد می توانند موثر باشند که البته بخش 

اداری آن نیز جای خود را دارد.
رئیس مجلس شورای اسلامی همچنین با تأکید بر پیگیری با 
وسواس و با دقت موضوع آموزش و پرورش در مجلس برای 
ادای دین نسبت به آن اظهارکرد: علیرغم وجود سند تحول، 
وزارت آموزش و پرورش تاکنون بی ثبات ترین وزیر را داشته و 
20 سال است مدیریت باثباتی در این وزارتخانه نداشته ایم پس 
چه انتظاری از این حوزه داریم وقتی حکمرانی و تعلیم و تربیت 
ایراد دارد.قالیباف همچنین با بیان اینکه خواسته و ناخواسته با 
روند فعلی طی 2 دهه گذشته به آموزش و پرورش ضربه زده ایم 
که باید آن را جبران کنیم، خطاب به دانش آموزان این نشست 
گفت: در گام دوم انقلاب تردید نکنید و بدانید من و امثال من 
پیشقراولان آن نیستیم بلکه شما هستید لذا به آن ایمان و باور 

داشته باشید.
شفاف سازی فقط برای مجلس نیست

وی همچنین با تأکید بر موضوع شفاف سازی عنوان کرد: این 
موضوع را از پیش از ورود به مجلس پیگیری می کردم و اکنون 
خود را متعهد به آن می دانم اما شفاف سازی فقط برای مجلس 
نیست و باید در همه دستگاه ها اجرا شود اما گام اول را خودمان 

برمی داریم تا بعد از آن نیز پیگیر باشیم.

رئیس مجلس:

آموزش و پرورش در 2۰ سال گذشته بی ثبات ترین وزرا را داشته است
تمرکز ایران در مذاکرات وین بر رفع تحریم ها است

خطیب زاده: خبرهای خوبی در راه است
خطیب زاده درباره سفر معاون نخست وزیر جمهوری آذربایجان به تهران 

توضیحاتی ارائه کرد.
به گزارش اقتصادنیوز، سعید خطیب زاده، سخنگوی وزارت امورخارجه در نشست خبری خود با 
اصحاب رسانه، در خصوص سفر معاون نخست وزیر جمهوری آذربایجان و برنامه احتمالی برای 
دیدار روسای جمهور ایران و آذربایجان در حاشیه نشست سران اکو در عشق آباد، گفت: سفر 
معاون نخست وزیر آذربایجان سفر قابل توجه و سازنده ای بود و ملاقات های بسیار فشرده ای 
را با برخی از اعضای کابینه داشت.سخنگوی دستگاه دیپلماسی با بیان اینکه همچنین دیدار 
مفصلی با حسین امیرعبداللهیان داشتند و پروژه های زیادی بحث شد، اظهار داشت: ان شاءالله 
بعد از تنش ناخواسته و غیرلازم رســانه ای که با درایت دو طرف از آن عبور کردیم، وارد فاز 
جدیدی شــویم.  خطیب زاده اضافه کرد: خبرهای خوب دیگری درباره روابط دو کشور در راه 
است و آذربایجان این سفر را مبنایی برای عملیاتی کردن برخی پروژه ها تعریف کرد.سخنگوی 
دستگاه دیپلماسی همچنین در خصوص مواضع اخیر برخی از کشورهای غربی نیز گفت: مواضع 
رسانه ای برخی کشورها به نظر می رسد با نزدیک شدن به مذاکرات وین، بیشتر ادعای رسانه ای 
است و بهتر است همه متمرکز بر جدی بودن گفتگوهای وین باشند.  خطیب زاده تصریح کرد: 
تمرکز ما در مذاکرات وین بر رفع تحریم های یکجانبه فراسرزمینی و غیرقانونی است که بر 

ضد ایران اعمال شده است.

 تمام فرآیند صدور کارت بازرگانی
 الکترونیکی می شود

رئیس مرکز توســعه تجارت الکترونیک گفت تمام فرآیند صدور کارت 
بازرگانی الکترونیکی می شود. طبق پیش بینی ها خدمات تجارتی وزارت 

صمت تا پایان سال تماما الکترونیکی و هوشمند خواهند شد.
به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان؛ علی رهبری رئیس مرکز توسعه تجارت الکترونیک در 
نشست خبری یک سالگی رتبه بندی کسب وکارهای الکترونیکی، گفت: تمام موارد مربوط به 
تجارت خارجی تا قبل از گمرک به صورت الکترونیک شده و تبادل بین دستگاه ها هم از  همین 
طریق  انجام می شود اما امروز به دنبال آن هستیم.رئیس مرکز توسعه تجارت الکترونیک گفت: 
تمام فرآیند صدور کارت بازرگانی الکترونیکی می شود. طبق پیش بینی ها خدمات تجارتی 
وزارت صمت تا پایان سال تماما الکترونیکی و هوشمند خواهند شد. از جمله اقدامات انجام شده 
طی سالی که گذشت کاهش زمان صدور مجوز و ارائه نماد الکترونیکی است البته نظام رتبه 
بندی کسب و کارها نیز اعمال شده است. گفته می شود در طرح تعیین رتبه بندی کسب و 

کارهای اینترنتی، دو اپراتور به سازمان توسعه تجارت الکترونیک مشاوره می دهند.

شیوه فروش اموال تملیکی غلط است
رئیس کمیسیون قضائی مجلس گفت: قانون های سازمان اموال تملیکی ایراد 

دارد و برای فروش اموال تملیکی شیوه غلطی دارد.
رئیس کمیسیون قضائی و حقوقی مجلس به باشگاه خبرنگاران جوان گفت: انبارهای سازمان 
جمع آوری و فروش اموال تملیکی و پرونده  های آن بی نظم و در هم ریخته است. قانون های 
این سازمان ایراد دارد و برای فروش اموال تملیکی کمیته و کمیسیون هایی تعیین قیمت می کنند 
که شــیوه ای غلط است. حجت الاسلام موسی غضنفرآبادی بر اصلاح قانون سازمان اموال 
تملیکی تأکید کرد و افزود که شــیوه مزایده باید به صورت کلی برگزار شــود و برندگان آن  
صاحب اموال شوند.  رئیس قوه قضائیه پیش از این به مسئولان سازمان جمع آوری و فروش 
اموال تملیکی و سازمان تعزیرات ضرب الاجل دو هفته ای برای تعیین تکلیف انبارها داده بود. 
حجت الاسلام اژه ای گفته بود وضعیت این انبارها غیرقابل تحمل است و قوه تحت امرش 
آمادگی حل مشــکلات را دارد. یکی از مشکلاتی که رئیس قوه قضائیه به آن اشاره داشت، 
خرید برخی اجناس وارداتی است که به حکم شرعی نیاز دارد و خریدار آنها باید تضمینی چندین 
برابر ارزش کالا بدهد. آیت الله آملی لاریجانی رئیس اسبق قوه قضائیه در سال های گذشته 
بخشنامه  اموال در اختیار ولی فقیه را ابلاغ کرده بود.  اموال در اختیار، ولی فقیه عبارتند از اموال 
مجهول المالک، بلاصاحب، ارث بدون وارث، کالا های قاچاق بدون صاحب و صاحب متواری 
و اموال رسوب شده در مناطق آزاد و ویژه اقتصادی، اموال اعراضی، رها شده، اموال و املاک 
غائبین مفقود الاثر، اموالی که بابت تخمیس و خروج از ذمه و اجرای اصل 4۹ قانون اساسی 
و دیگر قوانین در اختیار ولی فقیه است. یکشنبه این هفته حدود 205 تن محموله قاچاق در 

سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی برای اعمال قانون و امحاء به اصفهان منتقل شد.

کاغذ مطبوعات در واردات مشکل دارد
رییس سندیکای تولیدکنندگان کاغذ و مقوای ایران اظهار داشت:  برای کاغذ 
تحریر ما حدود 38۰ هزار تن کاغذ نیاز داریم و تاکنون برای تولید 15۰ هزار 

تن در کشور ظرفیت ایجاد شده ولی تولید الان بسیار اندک است
ابوالفضل روغنی در گفت وگو با ایلنا در مورد کمبود کاغذ مطبوعات اظهار کرد: مدت زیادی 
است که کاغذ مطبوعات در داخل کشور تولید نمی شود و هر آنچه که موجود است از طریق 

واردات تامین می شود. بنابراین کمبودی در کاغذ مطبوعات به علت کاهش در واردات است.
وی با اشاره به به کاغذ مورد نیاز در صنعت نشر کشور بیان کرد: مجموعا برای کاغذ تحریر 
ما حدود 380 هزار تن کاغذ نیاز داریم، تاکنون برای تولید 150 هزار تن در کشور ظرفیت ایجاد 
شده ولی تولید الان بسیار اندک است چراکه در گذشته استقبالی از تولید داخل نمی شد و بیشتر  
فعالان این حوزه رو به واردات و یا تولیدکنندگان نسبت به تولید انواع دیگر کاغذ مانند بسته بندی 
که صرفه بیشتری دارد روی آورده اند. البته دولت تصمیماتی برای حل این مسئله دارد.رییس 
سندیکای تولیدکنندگان کاغذ و مقوای ایران خاطرنشان ساخت: کاغذ بسته بندی در حال حاضر 
بیشتر از نیاز کشور در حال تولید است و باید روی افزایش صادرات تمرکز شود. خوشبختانه در 
این بخش تولید کشور وضعیت بسیار خوبی دارد و علاوه بر تامین بازار داخل صادرات هم در 
حال انجام است. در این حوزه با افزایش قیمت مواجه بودیم که علت آن این است که شرایط 
تولید این محصول در همه دنیا تغییر کرده و علاوه بر این موضوعات دیگری که در داخل کشور 

باعث افزایش قیمت محصولات می شود، مزید بر علت است.

ر نشست مشترک وزیر خارجه و رییس سازمان ثبت احوال؛
 صدور کارت هوشمند ملی برای ایرانیان

 مقیم خارج از کشور بررسی شد
در نشست مشترک روز گذشته وزیر امور خارجه، رییس سازمان ثبت احوال 
کشور و مدیران ذیربط وزارت امور خارجه و سازمان ثبت احوال، موضوعات 
مربوط به صدور کارت هوشمند ملی برای ایرانیان مقیم خارج از کشور مورد 

گفتگو و تبادل نظر قرار گرفت.
به گزارش ایلنا، در این نشست پس از توضیحات رئیس سازمان ثبت احوال و مدیران ذیربط 
وزارت امور خارجه، حسین امیرعبداللهیان، وزیر امور خارجه توصیه های لازم برای بررسی نحوه 
دریافت درخواســت های کارت ملی هموطنان ایرانی مقیم خارج و انجام روند صدور کارت 
هوشمند ملی را مطرح و برای اقدام و پیگیری از سازمان ثبت احوال تا حصول نتیجه به بخش 

کنسولی وزارت امور خارجه ابلاغ کرد.

توافق تهاتری اسلام آباد و تهران؛
گاز مایع می دهیم، برنج پاکستانی می گیریم

عبدالرزاق داوود، مشاور نخست وزیر پاکستان در امور بازرگانی، گفت: زمانی که ما 
به ایران رفتیم، چیزی که درباره آن صحبت کردیم، تجارت پایاپای بود. وی افزود: 
ما برنج را به ایران صادر خواهیم کرد و LPG را از آنجا وارد خواهیم کرد، این صرفا 

یک معامله پایاپای است.
عرب نیوز روز جمعه به نقل از یک مقام دولت پاکستان اعلام کرد که اسلام آباد در ازای خرید برنج، گاز 
مایع )LPG( از ایران وارد خواهد کرد که بر اساس قرارداد تهاتر مورد تایید دو کشور قرار گرفته است. به 
گزارش »انتخاب«، عبدالرزاق داوود، مشاور نخست وزیر پاکستان در امور بازرگانی، گفت: زمانی که ما به 
ایران رفتیم، چیزی که درباره آن صحبت کردیم، تجارت پایاپای بود.وی افزود: ما برنج را به ایران صادر 
خواهیم کرد و LPG را از آنجا وارد خواهیم کرد، این صرفا یک معامله پایاپای است.این مقام پاکستانی 
اضافه کرد؛ آنها ]ایران[ به صورت اصولی موافقت کرده اند و یادداشت تفاهم امضا کرده ایم.وی همچنین 

گفت مبادله پایاپای ظرف یک یا دو ماه آینده آغاز می شود.

انتقال آب از خوزستانی که تنش جدی آب دارد 
اجحاف است

نماینده اهواز با بیان اینکه انتقال آب از خوزستانی که تنش جدی آب دارد، اجحاف 
است، گفت: در سال گذشته کشاورزان خوزستان با محدودیت های جدی در کشت 
مواجه بوده اند و امسال نیز برای آن ها محدودیت کشت در نظر گرفته شده است و 

این مساله بیانگر وضعیت وخیم ذخایر آب در خوزستان است.
ســید کریم حسینی در گفت وگو با ایسنا، با اشــاره به حق آبه های در نظر گرفته شده برای شرب، 
کشاورزی، محیط زیست و ... استان ها، اظهار کرد: در این شرایط اگر می خواهیم به استانی آب دهیم، 

نباید به استان دیگر اجحاف کنیم و از حق آبه یک استان، کم و به حق آبه استان دیگر اضافه کنیم.
وی افزود: در حال حاضر آورد آب رودخانه ها و همچنین ذخایر آب استان، کفاف نیاز آب مصرفی در 

خوزستان را نمی دهد و در تامین آب شرب و کشاورزی در خوزستان با مشکل مواجه هستیم.

اخبار کوتاه 

عضو کمیســیون امنیت ملی مجلس درباره دور 
جدیــد مذاکرات برجامــی و حداکثر زمانی که 
ایران در این مذاکرات صرف خواهد کرد به بیان 

توضیحاتی پرداخت.
حیدری نایب رئیس اول کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران جوان، درباره روند 
مذاکرات برجام گفت: در برجام سه مرحله بر کشور گذشت، 
مرحله اول مذاکره، مرحله دوم نیل به سمت نتیجه و مرحله 
سوم به نتیجه رسیدن بخش هایی از توافق برجام.  حیدری 
با اشاره به خروج آمریکا از این توافق تصریح کرد که با این 
خروج، کل برجام و برنامه هایی که بر ســر آن توافق شده 
بود به هم ریخت و دوباره جلســاتی در قالب احیای برجام 
بدون حضور این کشور برگزار شد. تلاش آمریکا برای خروج 
از برجام برنامه ای بود که دونالد ترامپ از زمان شــرکت در 
انتخابات ریاســت جمهوری آمریکا در سر داشت. در نهایت 
در 18 اردیبهشت 13۹۷ دولت ایالات متحده آمریکا رسماً از 
برجام خارج و بازگشت تحریم ها به صورت گذشته را اعلام 

کرد.
حیدری همچنین ضمن تاکید بر سیاست جمهوری اسلامی 
و حاکمیت در برجام که رفع کلیه تحریم ها است می گوید 
که تاکنون مرحله چهارم برجام در همین چارچوب با دولت 

آمریکا ادامه پیدا می کند، ولی این مذاکرات زمان بر نیست، 
زیرا سیاست فعلی کشور این است که مذاکرات زمان بر نباشد 
و صرفا برای حصول به نتیجه باشد. نائب رئیس کمیسیون 
امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس ضمن تاکید بر اجرای 
این سیاست گفت که طرف های خارجی یا این شرط ایران را 
می پذیرند و ما به برجام برمی گردیم و یا نمی پذیرند و ما به 
اقدامات خودمان ادامه می دهیم، ولی در این شرایط اقدامات 

خود را مشمول مرور زمان نمی کنیم. 
در جلسه اخیر که با طرف های خارجی برگزار شود سقف 
زمانی برای مذاکرات تعیین خواهد شد؛ این خبری است که 

شهریار حیدری این جمله را می گوید.
علی باقری معاون سیاسی وزیر امور خارجه کشورمان، در 
صفحه توئیتر خود درباره تاریخ شــروع دور جدید مذاکرات 
برجامی نوشته بود که در تماس تلفنی با آقای انریکه مورا، آغاز 
مذاکرات با هدف لغو تحریم های غیرقانونی و غیرانسانی، در 

روز 8 آذرماه در وین مورد موافقت قرار گرفت.
عضو کمیسیون امنیت ملی تاکید می کند که سیاست نظام 
قطع به یقین نتیجه گیری در مذاکرات برجام است و با توجه 
به بحث های کارشناسی گذشته، هم اکنون زمان حصول به 
نتیجه است و امیدواریم با حاکمیت جدید این مذاکرات نتیجه 

بخش باشد.

یکی از مسائلی که کسبه و فعالان اقتصادی در چند وقت اخیر با 
آن روبه رو شدند، این است که رضایت نامه مورد نیاز برای رفع 
سوءاثر چک به سادگی در دفاتر اسناد رسمی جعل می شود و به 
همین واسطه افراد می توانند به راحتی چک برگشتی را در کارنامه 

مالی خود نزد بانک مرکزی پاک کنند.
به گزارش تجارت نیوز، اشــکالات فرایندی در ســامانه صیاد موجب شده تا 
دارندگان چک برگشتی به برخی دفاتر اسناد مراجعه کنند و رضایت نامه جعلی 

صادر شود.
چالش  عمده فعالان اقتصادی پس از اجرای قانون جدید چک این است که 
برخی ســودجویان با جعل رضایت نامه و پرداخت هزینه ای ناچیز، چک های 
برگشتی با مبالغی هنگفت را از کارنامه مالی خود نزد بانک مرکزی پاک می کنند.

به گزارش فارس، یکی از مسائلی که کسبه و فعالان اقتصادی در چند وقت 
اخیر با آن روبه رو شدند، این است که رضایت نامه مورد نیاز برای رفع سوءاثر 
چک به ســادگی در دفاتر اسناد رسمی جعل می شود و به همین واسطه افراد 
می توانند به راحتی چک برگشــتی را در کارنامه مالی خود نزد بانک مرکزی 

پاک کنند.
طبــق قانون جدید، در صورت ممکن نبودن ارائه لاشــه چک برگشــتی، 
صادرکننده چک می تواند با حضور در دفترخانه اسناد رسمی، رضایت گیرنده 
چک را اعلام کند و بانک با دریافت رضایت نامه، باید برای رفع سوءاثر از چک 
برگشتی، اقدامات لازم را انجام دهد. به همین دلیل، دفاتر اسناد رسمی نیز به 
علت ساختار کهنه و غیر هوشمند خود به محلی برای صدور این رضایت نامه ها 

مبدل شــده  اند و بانک ها نیز چون در قانون جدید چک وظیفه ای درخصوص 
بررسی صحت رضایت نامه ها ندارند، تکلیفی در این زمینه برای خودشان متصور 
نیستند.در نتیجه بانک ها چشم بسته و بدون انجام هیچ گونه صحت سنجی، برای 
رفع سوء اثر چک اقدام می کنند، این در حالی است که ذی نفع واقعی یعنی دارنده 

چک، اصلًا از صدور چنین رضایت نامه ای آگاه نیست.
در این خصوص قشقایی، کارشناس حقوقی با بیان این که شیوع رضایت نامه 
های صوری به معضل جعل و تقلب در دفاتر اسناد رسمی باز می گردد،تصریح 
کرد: استقرار احراز هویت بیومتریک در دفاتر اسناد رسمی می تواند مانع جدی بر 

سر راه جاعلان رضایت نامه های رفع سوءاثر باشد.
به گفته وی، هم اکنون احراز هویت با اثر انگشــت در دفاتر انجام می شود، 
اما این اثرانگشت ها و کارت ملی اشخاص به جای تطبیق با بانک اطلاعاتی 
سازمان ثبت احوال، با اثر انگشت قبلی و آرشیوی آنان در دفاتر اسناد همسان 

سنجی می شود.
اظهارات وی همچنین نشان می دهد که به رغم امکان صحت سنجی اسناد 
رســمی و وکالت نامه ها برای عموم در سایت سازمان ثبت، باز به دلیل فقدان 
نظارت سیستمی و فقدان احراز هویت بیومتریک در دفاتر اسناد، صدور وکالت 

نامه های رسمی به شکل تقلبی به راحتی امکان پذیر است.
گزارش فوق، حاکی از آن است که ورای موضوع دفاتر اسناد، یک ایراد کار نیز 
در فرایندهای بانکی رفع سوء اثر چک است. به این صورت که بانک ها به ذی 
نفع چک، رفع سوء اثر را )به عنوان مثال از طریق پیامک( اطلاع نمی دهند و 

لازمه این کار، داشتن شماره دارندگان و همه ذی نفعان چک است.

کارشــناس حوزه قفقاز گفت: در هر حال برداشت از ذخایر خزر بیش از آنکه 
اقتصادی باشد، سیاسی است و روس ها و آذربایجان، ترکمنستان و قزاقستان به 
خوبی این مسئله را درک کرده و سرمایه گذاری کرده و در حال اکتشاف هستند و 

تنها دست ایران خالی است.
میرقاسم مومنی در گفت وگو با ایلنا، درباره امکان همکاری گازی ایران- جمهوری آذربایجان در 
حوزه خزر اظهار داشت: یکی از مشکلات در این حوزه ما رژیم حقوقی بر بستر دریا بوده که هنوز 
تفاهمنامه کامل و جامعی نداریم، توافقنامه ای بین روسای جمهور کشورهای این حوزه امضا شده اما 

تفاهمی در زمینه تقسیم منابع و ذخایر صورت نگرفته است. 
وی افزود: اکنون روسیه، آذریایجان، قزاقستان و ترکمنستان از این بستر استخراج دارند، ایران هم 
قبلا تعدادی چاه با همکاری یک شرکت برزیلی احداث کرد اما به دلیل عمق خزر مقرون به صرفه 
نبود زیرا از جنوب نفت و گاز را با هزینه کمتر استخراج می کردیم، دومین مسئله ما در تعلل برداشت 
از این ذخایر، انتقال انرژی است، ما از خط لوله باکو-تفلیس-جیحان که قرار بود 5 درصد آن متعلق 

به ایران باشد به دلیل اعمال نفوذ امریکا کنار گذاشته شدیم و ترکیه جای ما را گرفت. 
این کارشناس حوزه قفقاز تصریح کرد: در هر حال برداشت از ذخایر خزر بیش از آنکه اقتصادی 
باشد، سیاسی است و روس ها و آذربایجان، ترکمنستان و قزاقستان به خوبی این مسئله را درک 
کرده و سرمایه گذاری کرده و در حال اکتشاف هستند و تنها دست ایران خالی است و بیشتر روی 

مانور و تبلیغات کار می کنیم.
وی گفت: ما به دو دلیل تحریم و سوءمدیریت در حوزه انرژی مشکل داریم، منافع ملی را فدای 
منافع مقطعی، سیاسی و حزبی کرده ایم در حالی که جنگ های دنیا بر سر انرژی است، روس ها 
برای اینکه جلوی ورود انرژی به اروپا را بگیرند در سوریه می جنگند تا کسی جایگزین شان نشود، 
در قره باغ با همین هدف جنگ راه می افتد، اما ما از منابع خودمان استفاده نمی کنیم و این در حالی 

است که چند سال دیگر بحرانی به نام انرژی خزر با همسایگان خواهیم داشت چراکه همسایگان 
سرمایه گذاری می کنند و شرکت های کلان را ذی نفع می کنند و اگر بخواهیم رقابت کنیم به جای 
کشورها، کنسرسیوم های بین المللی با ما درگیر می شوند درواقع وارد چالش بزرگتری می شویم، به 
طوری که شاهدیم اکنون آذربایجان به شرکت های بزرگ اروپایی، امریکایی و اسرائیلی و حتی به 
پاکستان سهم می دهد و یارگیری می کند، بنابراین ما مجبوریم به جای اینکه با آذربایجان درگیر 
شویم با چندین شرکت کوچک و بزرگ بین المللی طرف می شویم، شرکتی که سرمایه گذاری کرده 
کوتاه نمی آید، با ما در گیر می شود و در نهایت بدهکار می شویم و مجبوریم جریمه هم بپردازیم، مثل 
آنچه در کرسنت رخ داد.مومنی درباره امکان صادرات انرژی با همکاری آذربایجان در حوزه خزر 
گفت: بیشترین صادرات به اروپا دست روسیه است و برای این منظور دو خط لوله نورد استریم 1 و 2 
را راه اندازی کرده است، اکنون اگر به بحران منطقه نگاه کنیم قرار بود گاز ایران از طریق بنادر سوریه 
به اروپا برود اما روس ها در سوریه حضور پیدا کرده و مانع تراشی کردند در حوزه قفقاز هم زمانی که 
زیرساخت ها در حال آماده شدن بود مشکل قره باغ بوجود آمد، بنابراین هر زمانی که اروپا بخواهد 

نفت و گاز خود را خارج از روسیه تامین کند بحران ایجاد می شود مثل بحران قفقاز و خاورمیانه.  
 وی خاطرنشان کرد: حتی اگر هزینه سرمایه گذاری در خزر بالاتر از دیگر مناطق بود ما باید این 
کار را می کردیم، حتی برای سرمایه گذاری می توانستیم بخش خصوصی را وارد کنیم، هر روز نفت 
و مشتقات نفتی گران تر می شوند اما کوتاهی شد، در حالی که می توانستیم در حوزه خزر با قدرت 
حضور داشته باشیم. این کارشناس حوزه انرژی بیان داشت: اکنون آذربایجان با جمعیت 10 میلیون 
نفری بشدت به دنبال اکتشاف، جذب سرمایه و انعقاد قراردادهای جدید با کنسرسیوم های دنیا است، 
ما نیز باید در نظر داشته باشیم منابع پارس جنوبی و همه میادین مشترک روزی به پایان می رسند 
باید اســتراتژی سیاسی، اقتصادی و حتی امنیتی بکار ببندیم حتی با کشورهای منطقه از جمله 

آذربایجان در حوزه انرژی همکاری کنیم تا عقب نمانیم.

مدیرکل دفتر مدیریت اموال و دارایی های دولت وزارت اقتصاد 
گفت: ارزش اموال مازاد دستگاه های دولتی شناسایی شده 1۷ 
هزار میلیارد تومان است و امســال ۹8۰ میلیارد تومان از این 

املاک به فروش رفت.
به گزارش ایلنا و به نقل از صدا و ســیما، فاطمه وظیفه دادگر مدیرکل دفتر 
مدیریت اموال و دارایی های دولت وزارت اقتصاد در ارتباط تصویری با یک برنامه 
تلویزیونی گفت: در سال گذشته تعدادی املاک را شناسایی کردیم و مجوز فروش 
آن ها صادر شد البته در سال جدید به دلیل تغییرات دولت و استقرار استانداران، 
املاک کمتری شناسایی شد.وی ادامه داد: در سال گذشته این املاک به ارزش 
14 هزار میلیارد تومان شناسایی شد که هزار و ۶00 میلیارد تومان از این املاک به 
فروش رفت و برای بقیه املاک مجوزهای آن ها گرفته شد که به فروش خواهد 
رفت.دادگر خاطر نشان کرد: ظرفیت مزایده و فروش 40 هزار میلیارد تومان اموال 
مازاد دولت وجود دارد، چون اموال دولت متنوع با کاربری های مختلف در تعداد 
زیاد وجود دارد، ولی اینکه برای شناسایی این اموال زیر ساخت های لازم وجود 
داشته باشد، تنها طی دو تا سه سال اخیر در قانون بودجه فقط به آن پرداخته شده 
است؛ گرچه وزارت اقتصاد تلاش کرده که با کارگروه های استان و کمک گرفتن 
از بازرسی های میدانی نسبت به شناسایی اموال اقدام کند، ولی اینکه این اموال 
به فروش برسد هماهنگی و اقدام خوب دستگاه ها را نیاز دارد همچنین بازار باید 
کشش خرید این املاک را داشته باشد.وی تصریح کرد: بعضی مواقع دستگاه ها 
خودشان اقدام به فروش می کنند، ولی از تغییر کاربری و فرآیندهای طولانی و 
سخت که در معاملات دولت حاکم است نتیجه مطلوب حاصل نمی شود ممکن 

است اموال بارها به مزایده گذاشته شود، ولی برنده ای ندارد.
مدیرکل دفتر مدیریت اموال و دارایی های دولت وزارت اقتصاد گفت: با شتابی 
که ما در بخش شناسایی و فروش اموال پیش می رویم، قوانین با ما پیش نرفتند 
یعنی مقدمات کار فراهم نشد؛ در قوانین درباره فروش اموال دولت اقساط وجود 
ندارد و اموال باید نقد و یکجا به فروش برسد بنابراین خیلی از جاذبه هایی که 
بعضی دستگاه ها برای فروش اموال دارند در معاملات دولت این چارچوب ها وجود 
ندارد و باید مطابق قوانین موجود اقدام شود. دادگر افزود: اموال مازاد دولت املاکی 
است که متعلق به دولت جمهوری اسلامی ایران می باشد و برای بهره برداری در 
اختیار یک دستگاهی قرار دارد. وی درباره اطلاع یافتن مردم از روش فروش این 
املاک و زمان آن گفت:  در فروش اموال دولت، دستگاه به دستگاه متولی داریم؛ 

متاسفانه در کشور برای اموال اختصاصی دولت متولی خاصی نداریم.
مدیرکل دفتر مدیریت اموال و دارایی هــای دولت وزارت اقتصاد افزود: برای 
فروش اموال دولت علاوه بر اطلاع رسانی از طریق سامانه، به دستگاه ها توصیه 
شده از طریق آگهی در روزنامه ها و یا نصب بنر در محل، اطلاع رسانی محلی 
هم انجام دهند.وی تصریح کرد: سامانه سادا برای معرفی املاک و دارایی های 
دولت است در این سامانه شــرکت ها، نهادها و وزارت خانه ها اطلاعات خود 
را بارگذاری می کنند.مدیرکل دفتر مدیریت امــوال و دارایی های دولت وزارت 
اقتصاد عنوان کرد: یکی از اهداف سامانه سادا این است که مدیریت دارایی های 
اموال اختصاصی دولت را سامان بدهد و مستلزم این است که لایحه مدیریت 
دارایی های دولت به مجلس برود و تصویب شــود تا بتوانیــم در حوزه اموال 

اختصاصی مدیریت مشخصی را داشته باشیم.

عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس: خزر؛ دروازه ورود گاز ایران به اروپا

سقف زمانی برای مذاکرات وین تعیین خواهد شد

 اتفاقی عجیب درباره رفع سوء اثر
 چک برگشتی

تنها دست ایران  از »انرژی خزر« کوتاه است

 شناسایی 17 هزار میلیارد تومان
 اموال مازاد دستگاه های دولتی

نمایندگان با چنین طرح هایی و تبلیغات بر سر آنها، اصطلاحاً به 
دنبالِ »ایز گم کردن« هستند؛ در واقع می خواهند اذهان را منحرف 

سازند تا راحت از وظایف و مسئولیت های قانونی خود فرار کنند.
به گزارش ایلنا، به نظر می رسد فرادستان در ائتلافی هماهنگ و سازمان یافته، 
بر آن شده اند که هم معیشت کارگران و هم سازمانِ در آستانه ی بحرانِ تامین 
اجتماعی را یکجا زمین بزنند! کارگران هنوز از نگرانی افزایش احتمالی قیمت ها 
پس از حذف ارز دولتی فارغ نشده اند که نمایندگان مجلس ناگهانی و بی مقدمه، 
طرحــی برای اصلاح قانون کار امضا می کنند؛ درواقع آنها که در موقعیت های 
مختلف، از تورم زا بودن افزایش دستمزد و از دست و پاگیر بودن قانون کار انتقاد 
کرده اند، اینبار خودشــان آستین ها را بالا زده اند و دست به کار شده اند تا جلوی 
تورم زا بودن مزدن را گرفته و برای رســیدن به آن حداقل مزدِ بسیار ناکافی را 
بازهم کاهش دهند. محاسبات کمیته دستمزد کانون عالی شوراها نشان می دهد 
که سطح پوشش حداقل دستمزد کارگران به زیر سی درصد رسیده و دستمزد 
تنها تکافوی ده روز از هر ماه را می دهد؛ در چنین شرایطی است که نمایندگان 
می خواهند با افزودن یک تبصره به ماده 41 قانون کار، مزد توافقی را در این مرحله 

برای کارگران روستایی در کارگاه های زیر ده نفر، قانونی نمایند.
تصویب پرداخت 8۹ هزار میلیارد تومان از بدهی دولت

وقتی به عملکرد این نمایندگان از ابتدای آغاز به کار مجلس یازدهم تا امروز 
نگاهی می اندازیم، متوجه می شویم که نه معیشت کارگران و بازنشستگان و نه 
سرنوشت دارایی های جمعی طبقه کارگر یعنی موجودیت سازمان تامین اجتماعی، 
هیچ کدام برایشان هیچ اهمیتی ندارد؛ شاید تنها نقطه قوت عملکرد این نمایندگان 
یا به عبارتی، تنها مصوبه ی هم راستا با منافع جمعی کارگران، همان گنجاندن 
8۹ هزار میلیارد اعتبار مشخص و جداگانه در بند )و( تبصره 2 قانون بودجه 1400 
برای پرداخت بخش کوچکی از بدهی دولت به سازمان تامین اجتماعی باشد؛ در 
زمســتان سال قبل، بعد از کنشگری های مکرر و پردامنه ی فعالان کارگری و 
اعضای کانون های بازنشستگی در سراسر کشور، نمایندگان مجلس شورا بالاخره 

رضایت دادند که 8۹ هزار میلیارد تومان از اعتبار بند )و( را که اساساً بودجه خورهای 
متعدد دارد – از اعضای هیات علمی دانشگاه های کشور گرفته که با اعتبار همین 
بند قرار است همسان سازی حقوق آن ها اجرایی شود تا معلمان که بازهم به اعتبار 
همین بند، توقع اجرای تمام و کمال رتبه بندی را دارند- مجزا کنند و برای تامین 
اجتماعی و بیمه شدگان آن کنار بگذارند؛ البته این اعتبار ناچیزِ 8۹ هزار تومانی، 
پرداختی از سر لطف و از خزانه بیت المال نیست؛ بلکه بابت بازپرداخت بدهی های 
انباشته و تلنبار شده دولت به سازمان تامین اجتماعی است؛ باقی بودجه خورهای 
بند )و( هیچ طلبی از دولت ندارند و آنچه قرار است به آن ها پرداخت شود، پرداختی 
هبه گونه و بدون مابه ازا، از خزانه بیت المال و بودجه ملی است.علیرغم اینکه 
اعتبار 8۹ هزار میلیارد تومانی این بند، فقط بخشی از »دین تاریخی« است که 
بر گردن دولت اســت و اگر نپردازد، حق الناس به واضح ترین شکل ممکن زیر 
پا گذاشته شده، امروز که هشتمین ماه از سال به اتمام رسیده، هنوز یک ریال از 
این 8۹ هزار میلیارد تومان به حساب سازمان تامین اجتماعی وارد نشده و هیچ 
برنامه مشخص یا نقشه راهی برای پرداخت در چهارماه باقیمانده سال نیز در کار 
نیست؛ عدم پرداخت این 8۹ هزار میلیارد تومان یعنی ضربه زدن به منافعِ جمعی 
و مشــترکِ بیش از 42 میلیون نفر از جمعیت کشور که جزو خانواده ی بزرگ 
کارگری هستند؛ و طنز تلخ ماجرا در این است که همین نمایندگان مجلس یازدهم 
که آخرین خدمت آن ها به کارگران و بازنشستگان، امضا گذاشتن پای لزوم این 
پرداخت و قرار دادن آن در بودجه سال جاری بوده، هیچ اعتنایی به عدم پرداخت 
آن ندارند؛ این نمایندگانی که به سرعت امضا جمع کرده اند تا به مزد توافقی در این 
برهه زمانی لباس قانون بپوشانند، یکبار حتی یکبار هم از دولت بابت  عدم پرداخت 
و دلایــل عدم پایبندی به الزامات قانون بودجه ســوال نکردند و هیچ زمان به 
دولتمردان فشار نیاوردند که چرا بدهی خود را به سازمان تامین اجتماعی پرداخت 

نمی کنی و یا چرا به وظایف قانونی خود عمل نمی نمایی!
خبر خوش ولی بدون پشتوانه اجرایی!

بیست و هشتم مهرماه سال جاری، ستاد هماهنگی اقتصادی بر ضرورت تسریع 

در پرداخت بدهی دولت به تامین اجتماعی تاکید کرد. خبر آمد که »در جلسه، 
ستاد هماهنگی اقتصادی دولت که به ریاســت آیت الله سید ابراهیم رئیسی 
)رئیس جمهور( برگزار شــد، درباره ساماندهی و بهبود وضعیت مالی بانک رفاه 
کارگران بحث و تصمیم گیری شد. در این جلسه پس از گزارش وزارت رفاه، کار 
و امور اجتماعی در زمینه عملیاتی کردن قانون مصوب مجلس شورای اسلامی 
برای ساماندهی امور بانک رفاه کارگران، مقرر شد ضمن سرعت بخشیدن به 
بازپرداخت بدهی دولت به سازمان تامین اجتماعی و صندوق بازنشستگی کشور، 
اقدامات لازم برای بازپرداخت بدهی سازمان تامین اجتماعی به بانک رفاه کارگران 

نیز به عمل آید. البته زمانی برای این پرداخت مشخص نشد.«
البته جمله ی آخر این خبر، یعنی »زمانی برای این پرداخت مشــخص نشد« 
حایز اهمیت است؛ در واقع هیچ پرداختی در بیش از یک ماه گذشته عملی نشد 
و به طریق اولی، هیچ سوالی نیز توسط وکلای ملت، صورت نگرفت؛ این خبر، 
صرفاً یک خبر خوش در سرتیتر رسانه ها باقی ماند و در عوض، همان وکلای 
ملت، امضا جمع کردند که با عملی شدن مزد توافقی، هم معیشت کارگران و هم 
ورودی های سازمان تامین اجتماعی، دچار نقصان و بحران جدی شود؛ با درنظر 
داشتن این تناقض، آیا مصداق روشن تری برای »راهنما به چپ زدن اما به راست 

پیچیدن« می توان یافت؟
علی اکبر عیوضی )عضو هیات مدیره کانون بازنشستگان کارگری تهران( در 
این رابطه به ایلنا می گوید: نمایندگان با چنین طرح هایی و تبلیغات بر سر آنها، 
اصطلاحاً به دنبالِ »ایز گم کردن« هستند؛ در واقع می خواهند اذهان را منحرف 
سازند تا راحت از وظایف و مسئولیت های قانونی خود فرار کنند؛ کارگران وقتی 
باخبر می شوند که قرار است قانون کار با رویکرد سرمایه دارانه و به نفع سودجویان 
اصلاح شود، مجبور به اعتراض و واکنش می شوند و قاعدتاً یادشان می رود که 
دولت ها و مجلس ها در همدستی با یکدیگر، چقدر قانونگریزی و اهمال صورت 
داده اند؛ دیگر فرصتی برایشان نمی ماند که بپرسند پرداخت آن 8۹ هزار میلیارد 
تومان به کجا کشــید یا تصویب آن لایحه ی دائمی شــدن همسان سازی به 

کجا رســید؟! به راستی چرا بحث را منحرف می کنند تا راحت حق کارگران و 
بازنشستگان پایمال شود؟!

این فعال صنفی بازنشستگان با بیان اینکه »امروز دولت نزدیک 400 هزار میلیارد 
تومان به جامعه کارگری مدیون است و باید این بدهی را تا پایان برنامه ششم 

توسعه یعنی تا پایان امسال بپردازد.« می افزاید:
»ماه گذشــته، همین نمایندگان مجلس در کمیسیون تطبیق قوانین، برای 
پرداخت بدهی دولت به تامین اجتماعی مانع تراشی کردند و ادعا نمودند تهاتر 
بدهی ها غیرقانونی است؛ چند روز از این جار و جنجال نگذشته، طرحی را امضا 
نمودند که ماده 41 با هدف قانونی شدن استثمار و بهره کشی تغییر کند! بنابراین 
من به عنوان نماینده بازنشستگان، به عنوان یک شهروند و به عنوان فردی متعلق 
به جامعه بزرگ کارگری، با صداقت و صراحت تمام می گویم؛ چنین مجلسی 

نباشد خیلی برای ما بهتر است!«
عیوضی تاکید می کند: این نمایندگان که نام خودشان را »انقلابی« گذاشته اند، 
قبل از تصاحب کرسی های پارلمان مرتب شعار دادند که ما عدالت-محوریم و 
به دنبال قسط و داد هستیم؛ شما بروید یک آرشیو از اظهارات آنها درست کنید 
و ببینید واقعاً چقدر همیشه روی واژه »عدالت« تاکید کرده اند؛ اما در عمل چه 
دیدیم؛ از روزی که سر کار آمده اند، چند مصوبه به ضرر بخش مهمی از جامعه 

امضا کرده اند.
ایز گم کردن با قربانی کردن قانون کار!

امروز همه دردهای کارگران رویهم تلنبار شــده؛ از یکســو تورم رکورد زده و 
تامین خوراکی و سرپناه اساساً دیگر ممکن نیست؛ از سوی دیگر، هم سازمان 
تامین اجتماعی و موجودیت مســتقل آن و هم قانون کار و حقوق اولیه ی کار، 
در معرض خطر و نابودی قرار گرفته است؛ اینگونه است که امیدواری به بهبود 
اوضاع کمرنگ می شود و کارگران خطاب به قانونگزاران می گویند اگر نمی خواهید 
بدهی دولت به سازمان تامین اجتماعی را بپردازید، چرا با قربانی کردنِ »قانون 

کار« ایز گم می کنید؟!

»وکلای ملت« به دنبال مزد توافقی هستند! 
راهنما به چپ، گردش به راست!
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